

[Text]

groceries and they are back in jail. I even had a report of a couple of guys in Inuvik who got picked up. They got drunk on welfare money and got picked up for 30 days so they could get a trip up to Yellowknife and watch the hockey game between the Medicine Hat Tigers and the Yellowknife team.

Whether this is true or not I could not say, but this was reported to me. We have one guy working for us right now. He says those guys are crazy. They are getting out in the spring and they figure on going back in the fall, but when I get out I am not going back. This is a guy who is on parole and he is working for me at the present time.

Mr. Downey: Thank you, Mr. Chairman.

• 2155

The Joint Chairman (Mr. MacGuigan): Ladies and gentlemen, I would now again invite comments from the floor. This will be really your last opportunity. We are not trying to rush the meeting to a close, but this is our last brief and so when comments from the floor have finished our meeting will be finished.

Before calling on you, I would like to thank Mr. Demelt very sincerely for his presentation and to allow him to have this opportunity of leaving the chair before we have comments from the floor. Thank you, sir.

Mr. Demelt: Thank you very much.

The Joint Chairman (Mr. MacGuigan): Now, ladies and gentlemen, are there comments or questions from the floor?

Mr. David H. Searle: Mr. Chairman, my name is David Searle; I am an elected member of the Territorial Council. My constituency is Yellowknife and I would on behalf of my constituents like to welcome you very sincerely.

The Council of the Northwest Territories when we last sat, which was in January, was not aware, to my knowledge, of the Committee's proposed visit here. As a result, I do not believe that either the Commissioner, that is the government, so to speak, of the Territories, or the elected members have put together for you a position on the Constitution.

I do not feel that I can properly speak on behalf of the Council, but what I would like to get your reaction on is this. The Council begins its next session on June 14, next Monday, and I would be prepared to suggest that a committee of the Council be formed to put together a paper expressing the position of the elected and appointed members on the Council on the matter of the Constitution. I think they would probably be very happy to do that if this Committee felt that was a worthwhile exercise and you wish to hear from the Council of the Northwest Territories.

The Joint Chairman (Mr. MacGuigan): Mr. Searle, we would be very happy to have a written presentation from the Territorial Council, or indeed, I might say that we would be very happy to have written submissions from anyone here. It will not be possible for us to have a further opportunity for oral submission, not only because we are not returning here, but because our hearing of briefs will be finished in Ottawa by the end of this month, but we will be more than happy to have written submissions by your Council, or indeed, by any other citizen.

[Interpretation]

prison. Il y a même plusieurs personnes à Inuvik qui ont été ramassées. Ils se sont soulés avec l'argent du bien-être et ils ont été mis en prison pour trente jours, ce qui leur a permis de se payer un voyage à Yellowknife pour aller voir une joute de hockey entre les Tigers de Medicine Hat et l'équipe de Yellowknife.

Que ceci soit vrai ou non, je n'en sais rien. Il y a une personne qui travaille pour nous en ce moment, il dit que ces gens sont fous. Ils s'en vont au printemps et ils pensent revenir à l'automne, mais lorsque je sortirais je n'y rentrerais pas. Cette personne qui est libérée sous condition travaille pour moi à l'heure actuelle.

M. Downey: Merci, monsieur le président.

Le coprésident (M. MacGuigan): Mesdames et messieurs, je demande à nouveau aux personnes qui se trouvent dans la salle d'intervenir si elles le désirent. En fait, c'est la dernière fois que vous pourrez le faire. Nous ne cherchons pas à clore la séance mais c'est notre dernier mémoire et la fin des interventions marquera également la fin de la séance.

Tout d'abord, je tiens à remercier sincèrement M. Demelt pour son exposé et pour qu'il puisse quitter la salle. Merci monsieur.

M. Demelt: Merci beaucoup.

Le coprésident (M. MacGuigan): Maintenant, mesdames et messieurs, avez-vous des commentaires ou des questions?

M. David H. Searle: Monsieur le président, je m'appelle David Searle; j'ai été élu au sein du Conseil territorial. Ma circonscription, c'est Yellowknife et, au nom de mes électeurs, je vous souhaite la bienvenue.

Lorsqu'il s'est réuni pour la dernière fois, en janvier dernier, le Conseil des Territoires du Nord-Ouest ignorait la visite possible de votre Comité. En conséquence, je ne crois pas que le Commissaire des Territoires, c'est-à-dire le gouvernement, si je puis m'exprimer ainsi, ni les membres élus vous aient soumis leur point de vue sur la Constitution.

Il m'est difficile de parler au nom du Conseil mais j'aimerais connaître votre réaction sur un point. La prochaine session du Conseil débutera le lundi 14 juin et je suis disposé à demander au Conseil qu'il mette en place un comité chargé de rédiger un document qui contiendrait le point de vue des membres élus ou nommés du Conseil sur le problème de la Constitution. Je pense qu'ils seraient ravis de le faire si toutefois le Comité estime que cela en vaut la peine et s'il désire connaître la position du Conseil des Territoires du Nord-Ouest.

Le coprésident (M. MacGuigan): Monsieur Searle, nous serions ravis de recevoir par écrit le point de vue du Conseil territorial, et même je dois dire que nous serions ravis que les gens ici présents nous soumettent par écrit leur point de vue s'ils le désirent. Il ne nous sera pas possible d'organiser une nouvelle audience publique, non seulement parce que nous ne reviendrons pas mais parce que la lecture des mémoires prendra fin à Ottawa à la fin du mois; cependant, nous serons très heureux de recevoir par écrit le point de vue de votre Conseil ou de tout autre citoyen des Territoires.